

Historical Papers Communications historiques



Ramsay Cook

Volume 19, numéro 1, 1984

Guelph 1984

URI : <https://id.erudit.org/iderudit/030914ar>

DOI : <https://doi.org/10.7202/030914ar>

[Aller au sommaire du numéro](#)

Éditeur(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

ISSN

0068-8878 (imprimé)
1712-9109 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

Citer ce document

(1984). Ramsay Cook. *Historical Papers / Communications historiques*, 19(1).
<https://doi.org/10.7202/030914ar>

RAMSAY COOK



Born 28 November 1931 at Alameda, Saskatchewan, Ramsay Cook received his B.A. at the University of Manitoba (1954), an M.A. from Queen's University (1956) and a Ph.D. from the University of Toronto (1960). He taught at the University of Toronto from 1958 to 1968 and since 1968 at York University. He was Mackenzie King Professor of Canadian Studies, Harvard University, 1968-69 and Bicentennial Professor of Canadian History, Yale University, 1977-78. He served as editor of the *Canadian Historical Review*, 1963-68 and was a member of the CHA Council, 1976-79. He has been chairman of the Canadian Institute for Historical Microreproduction since 1978. A member of the Royal Society of Canada, Ramsay Cook won the Tyrrell Medal of the Royal Society for Canadian history (1975) and the Medal of the President of the University of Western Ontario for a Scholarly Article (1966 and 1968). His major publications include *John W. Dafoe and the Free Press* (1963), *Canada and the French Canadian Question* (1966), *Le Sphinx parle français* (1968), *Provincial Autonomy, Minority Rights and the Compact Theory, 1867-1921* (1969), *The Maple Leaf Forever* (1970), and *Canada 1896-1921* (1974) with R.C. Brown.

Né le 28 novembre 1931, à Alameda, Saskatchewan, Ramsay Cook obtient son B.A. à l'université du Manitoba en 1954, sa maîtrise à l'université Queen's en 1956 et son Ph.D. à l'université de Toronto en 1960. Il a enseigné à l'université de Toronto en 1958 à 1968 et à l'université York depuis 1968. Il fut *Mackenzie King Professor* d'études canadiennes à l'université Harvard en 1968-69 et *Bicentennial Professor* d'histoire canadienne à l'université Yale en 1977-78. On le retrouve rédacteur de la *Canadian Historical Review* de 1963 à 1968, membre du Conseil de la Société historique du Canada de 1976 à 1979, et président de l'Institut canadien pour la micro reproduction historique depuis 1978. Il est membre de la Société royale du Canada et fut gagnant de la médaille Tyrrell de la Société royale pour l'histoire canadienne en 1975 et de la médaille du président de l'université Western Ontario pour les articles publiés dans des revues savantes en 1966 et 1968. On compte parmi ses principales publications: *John W. Dafoe and the Free Press* (1963), *Canada and the French Canadian Question* (1966), *Le Sphinx parle français* (1968), *Provincial Autonomy, Minority Rights and the Compact Theory, 1867-1921* (1969), *The Maple Leaf Forever* (1970), et, en collaboration avec R. Craig Brown, *Canada 1896-1921* (1974).